
PROTOKÓŁ  nr LXIII/23 

z sesji Rady Miasta Świdwin 

z dnia 25 października 2023 r. 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w III kwartale 2023 r. 

3. Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych i pracowników samorządowych. 

4. Projekty uchwał: 

- uchwała Nr LX1111448/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza Miasta 
Świdwin 

- uchwała Nr LXIII/449/23 w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 
Radą  Działalności Pożytku Publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji 

- uchwała Nr LXIII/450/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2024 rok 

- uchwała Nr LXIII/45 1/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych 

- uchwała Nr ŁXII1/452/23 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Samorządowego Zakładu Budżetowego Parku Wodnego „Relax" w Świdwinie na 2024 rok 

- uchwała Nr LX1111453/23 w sprawie zakresu i zasad przyznawania oraz przekazywania 
dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury na 2024 rok 

- uchwała Nr LXIII/454/23 w sprawie rniian budżetu miasta na 2023 rok 

- uchwała Nr LX111J455/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Zachodniopomorskiego 

- uchwała Nr LXIII/456/23 w sprawie wyboru ławników na kadencję  2024-2027 

5.,,Czas dla samorządu". 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
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8. Zaniknięcie sesji. 

Ad. 1 

Przewodnicząca A. Szafrańska o godz. 10:02 otworzyła LXIII sesję  Rady Miasta. Obecnych 
na sesji było 10 radnych, a nieobecnych było pięciu radnych: M. Stępniak, K. Olszewski. M. 
Makowska, Ł. Paśk i W. Grzesiak. 

Przewodnicząca odczytała treść  pisma Burmistrza Miasta Świdwin z dnia 20 października br. 
w sprawie nieobecności Burmistrza na sesji - załącznik do protokołu nr 1. 

Radny P. Szyposzyński przedstawił  wniosek o zmianę  porządku obrad poprzez dodanie 
punktu 3a o zabranie głosu przez pana Zygmunta Bąka w sprawie stworzenia Izby Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych. 

Wynik głosowania w sprawie zgłoszonego wniosku formalnego: za przyjęciem - 9 głosów, 
przeciw - 1 głos. 

Wniosek formalny został  przyjęty. 

Ad. 2 

Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w III kwartale 2023 r. 

Informację  przedstawiła pani Wiceburmistrz Miasta B. Ociepa. Informacja stanowi załącznik 
do protokołu nr 2. 

Radny M. Dereń  zapytał  o doposażenie kompleksu sportowego przy SP nr 1, czy wiadomo 
jakie będzie tam wyposażenie? 

Pani Wiceburmistrz odpowiedziała, że będzie to duży kompleks sportowy. 

Radny M. Dereń  zapytał  o plac zabaw w dużym parku, kiedy będzie budowany? 

Pani Wiceburmistrz odpowiedziała, że w przyszłym roku. 

Radny M. Dereń  zapytał  ile mamy jeszcze w zasobach mieszkalnych miasta instalacji do 
zmiany systemów grzewczych w mieszkaniach? 

Pani E. Hamulak kierownik Wydz. Gosp. Mieszkaniowej odpowiedziała, że takie wnioski 
cały czas wpływają. Lista jest otwarta i systemy grzewcze będą  zmieniane na podstawie 
wniosków najemców lokali. Obecnie na liście jest około 20 osób. 

Radny J. Konat zapytał  o SP nr 1, gdzie to doposażenie będzie? 

Pani Wiceburmistrz odpowiedziała, że od strony MOPS-u. 

Radny J. Konat zapytał  czy budynek przy Drawskiej 49 jest pusty czy jeszcze zasiedlony? 

2 



Pani E. Hamulak odpowiedziała, że jeszcze są  dwie rodziny. 

Radna I. Markiewicz zapytała o plany co do budynku przy ulicy Drawskiej. Jest zamysł  
przebudowy go i co będzie się  w tym budynku znajdowało? 

Pani E. Hamulak odpowiedziała, że będzie to budynek funkcjonalno-użytkowy. Na pewno 
nie będzie to budynek mieszkalny. 

Ad.3 

Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych i pracowników samorządowych. 

Informacje odczytała Przewodnicząca obrad wraz z panem Sekretarzem Miasta A. 
Rewińskim. informacje stanowią  załączniki do protokołu. 

Ad. 3a 

Głos zabrał  pan Zygmunt Bąk Prezes Związku Piłsudczyków Rzeczpospolitej Polskiej w 
Świdwinie, który powiedział, że sztandarowym działaniem jego organizacji są  Biegi 
Żołnierzy Wyklętych, które organizowane są  w marcu. Pan Z. Bąk przedstawił  informację  nt. 
imprez organizowanych przez Związek i dodał, że chciałby żeby powstała sala w której 
będzie się  mieściła Izba Pamięci Żołnierzy Wyklętych. W sali odbywały by się  lekcje historii 
dla młodzieży i mieszkańców, a także spotkania patriotyczne. W inicjatywę  włącza się  
wojsko i IPN. 

Pan Z. Bąk dodał, że chciałby uzyskać  pomieszczenie. Lokum powinno mieścić  się  w 
domu kultury w zamku i powinno mieć  metraż  około 50 m2. 

Pan Z. Bąk poprosił  radnych żeby włączyli się  w tą  inicjatywę, żeby wspólnie otworzyć  Izbę  
Pamięci Żołnierzy Wyklętych w Świdwinie. 

Radna I. Markiewicz poparła inicjatywę  i poprosiła o głos w tej sprawie dyrektora ŚOK. 

Radny M. Dereń  zapytał  czy 50 metrów lokalu, to jest jakiś  wymóg? 

Pan Z. Bąk odpowiedział, że jest to określone tak mniej więcej, żeby mogły stać  gabloty, ale 
również  żeby do tego pomieszczenia mogła wejść  klasa. Będą  wyświetlane różne filmy i 
powinno być  miejsce dla klasy, żeby mogli usiąść. 

Pan K. Chmielewski dyrektor ŚOK odpowiedział, że może odnieść  się  tylko do kwestii 
technicznych. Rolą  dyrektora nie jest decydowanie o tym, czy ta sala ma powstać  w zamku. 
Jeżeli zostanie podjęta decyzja o tym, żeby w tym miejscu taka sala powstała, to się  do tego 
dostosuję. W tym momencie nie ma w zamku pomieszczenia o takiej powierzchni w którym 
można byłoby coś  takiego urządzić. Są  komnaty muzealne w których niedawno była 
zmieniana aranżacja z dotacji celowej. Jest kawiarnia, czytelnia dla dzieci i sala rycerska, 
która jest najbardziej zbliżona do wielkości o jakiej była mowa, ale ta sala będzie 
przeznaczona już  tylko do jednej funkcji. 
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Radna J. Kondracka powiedziała, że nie jest do końca przekonana, że radni mają  o tym 
decydować. Jakieś  konsultacje z miastem powinny zostać  przeprowadzone. Radna dodała, że 
głos pan Z. Bąk powinien zabrać  na Komisji Oświaty. 

Pan Z. Bąk powiedział, że odbił  się  w pewnym momencie od ściany i odczytał  pismo 
Wiceprzewodniczącej Rady, uzasadniając decyzję  dzisiejszego wystąpienia. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że pan Z. Bąk powinien zgłosić  się  do Przewodniczącej 
Komisji Oświaty. 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że temat jest do przedyskutowania na Komisji Oświaty. 

Pan Z. Bąk powiedział, że nie rozumie jaki wpływ będzie miała Komisja Oświaty, bo rolę  
główną  tu odgrywa Burmistrz, który taka decyzje może podjąć, a nie radni. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że jest wiceprzewodniczącą  Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu i często na komisji obecny jest dyrektor ŚOK, gościmy Burmistrza, panią  
Wiceburmistrz i komisja ma możliwości przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami, może 
dać  wniosek do Rady Miasta i wtedy ten wniosek będzie opiniowany. 

Radna dodała, że radny P. Szyposzyński drugi raz, druga sesja, gdzie radny zaczyna sprawy 
nie w tej kolejności. Mieszkańcy nie wiedzą, że pana wniosek na Komisji Oświaty został  
odrzucony, bo niepoctawnie radny go złożył. Dzisiaj mamy podobna sytuację. Radny 
wprowadza w błąd pana, któremu udzieliliśmy głos z uprzejmości naszej, a nie musieliśmy. 

Radna dodała, że pan Z. Bąk powinien przyjść  na komisję. 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przerwa techniczna o godz. 10:58. 

Ad.4 

- uchwała Nr LXIII/448/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza Miasta 
Świdwin 

Wynik głosowania: za —9 głosów, wstrzymał  się  —1 glos, przeciw - brak głosów. 

- uchwała Nr LXJII/449/23 w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 
Radą  Działalności Pożytku Publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji 

Wynik głosowania: za-- 10 głosów, jednomyślnie 
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- uchwała Nr LXIII/450/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2024 rok 

Wynik głosowania: za —8 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymał  się  - 1 głos 

- uchwała Nr LX1111451/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych 

Autopoprawka - wynik głosowania: za przyjęciem oddano 9 głosów, przeciw -1 głos. 

Wynik głosowania nad uchwałą: za przyjęciem oddano 9 głosów, przeciw - 1 głos. 

- uchwała Nr LXIII/452/23 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Samorządowego Zakładu Budżetowego Parku Wodnego „Relax" w Świdwinie na 2024 rok 

Wynik głosowania za •- 10 głosów, jednomyślnie 

-. uchwała Nr LXIII/453/23 w sprawie zakresu i zasad przyznawania oraz przekazywania 
dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury na 2024 rok 

Wynik głosowania - za - 10 głosów, jednomyślnie 

- uchwała Nr LXIII/454/23 w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 rok 

Autopoprawki do uchwały - wynik głosowania - 10 głosów, jednomyślnie. 

Uchwała - wynik głosowania: 10 głosów, jednomyślnie 

- uchwała Nr LXIII!455123 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Zachodniopomorskiego 

Wynik głosowania: za - 10 głosów, jednomyślnie 

- uchwała Nr LXIII/456/23 w sprawie wyboru ławników na kadencję  2024-2027 

Radny J. Konat odczytał  Protokół  Zespołu Opiniującego kandydatury na ławników na 
kadencję  w latach 2024-2027 z dnia 13 września 2023 r. —załącznik do protokołu. 

W dalszej części radni wybrali członków Komisji Skrutacyjnej tj. B. Bujak, J. Kondracka i M. 
Derenia. Radni wyrazili zgodę  na pracę  w Komisji. 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę  techniczną  na przygotowanie kart do głosowania tajnego i 
protokołu z ustalenia wyników głosowania. 
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Po przerwie pan A. Rewiński przedstawił  radnym zasady głosowania w wyborach ławników, 

a następnie radni przystąpili do głosowania. 

Po przeprowadzonym tajnym głosowaniu w którym uczestniczyło 10 radnych obecnych na 
Sali obrad, Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej ogłosiła wyniki głosowania. 

Na ławników do Sądu Rejonowego w Białogardzie wybrane zostały: 

1. Dresierska Agnieszka - do Sądu Rejonowego, 
2. Tyszczuk Marzena - do Sądu Rejonowego w zakresie prawa pracy. 

Po odczytaniu protokołu radni przystąpili do podjęcia uchwały Nr LXII1"456/23 w sprawie 
wyboru ławników na kadencję  2024-2027. 

Wynik głosowania - za - 10 głosów, jednomyślnie. 

Przewodnicząca A. Szafrańska poprosiła Sekretarza Miasta o krótką  informację  o zmianie 
na stanowisku prezesa w Miejskiej Energetyce Ciepinej 

Sekretarz przedstawił  informację  nt. Prezesa MEC Sp. z o. o. M. Klebieko, a następnie głos 
zabrał  pan M. Klebieko. 

Ad. 5 „Czas dla samorządu". 

Pan J. Ostapiec przedstawił  trzy sprawy - sprawę  uregulowania czyszczenia Regi na odcinku 
od mostu (od wycieku z oczyszczalni). Wody, które tam wyciekają  są  napowietrzone, 
ponieważ  tam zaczynają  się  zarośla, woda tam kwitnie. Na odcinku 300 m gdzie są  ogrody 
Kabaczka, są  szuwary przez co są  podtopienia na ogrodach. Przewodniczący zapytał  czy 
czyszczenie na części miasta to obowiązek miasta czy Wód Polskich? W tej chwili około 20 
procent działek było zalanych. W tym roku nikt się  tym nie zajął. Tam są  tak splątane rośliny, 
że można przez rzekę  przejść. Czy nie powinno się  tego zgłosić? 

W dalszej części wystąpienia Przewodniczący zwrócił  się  do radnego J. Konata - szybkość  na 
odcinkach od Batalionów Chłopski do Słowiańskiej od 1 Maja do Nad Regą- czy coś  w 
kwestii zmniejszenia prędkości zostało zrobione? Przewodniczący poprosił  o zajęcie się  tym 
tematem, ponieważ  chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców. 

Przewodniczący J. Ostapiec zapytał  Prezesa ZUK czy stary cmentarz jest przygotowany na 
Święto Zmarłych? Czy temat naklejek odnośnie niezapłaconych grobów na pomnikach został  
już  rozwiązany? 

Pan A. Kot odpowiedział, że spółki wodne czyściły rzekę  dwukrotnie na terenie miasta, ale 
na terenie miejskim, poza mostem, na ulicy Niedziałkowskiego, to jest ich obowiązek i one 
same spółki decydują  czy przystąpią  do czyszczenia. Ze strony wędkarzy są  naciski żeby 
koryto rzeki jak najmniej czyścić. 

Kierownik obiecał, że napisze pismo w tej sprawie do Wód Polskich. 
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Ograniczenia prędkości są  zgłaszane. To wszystko znajduje odzwierciedlenie w 
budżecie na przyszły rok. Te zgłoszone sprawy wymagają  zatwierdzenia zmiany organizacji 
ruchu, to wszystko znajduje odzwierciedlenie w projekcie budżetu na przyszły rok. 

Radna J. Kondracka dodała, że sama brała udział  w akcji czyszczenia rzeki Regi. 
Na wysokości działek przepłynięcie było niemożliwe. Radna dodała, że nie wie czy te 
szuwary powinny być  na całej wysokości rzeki? Rzekę  czyszczono od Łokietka do Półehiebia 
i najwięcej śmieci wyłowionych było na wysokości działek. Śmieci były po grillach, puszki 
po napojach. 

Pan Z. Barszcz powiedział, że ostatnie lata wody opadły i zielsko przerosło. Ryba nie ma 
gdzie się  schować  i nie wolno tego wycinać. Jak wytniemy zielsko, to ryba ucieknie na 
Łobez. 

Pan J. Ostapiec dodał, że na działkach jest śmietnik otwarty cały sezon i dużo osób śmieci 
wywozi. Jeżeli coś  robią  działkowicze, to zostanie im zwrócona uwaga. Na zebraniach 
uczula się  działkowiczów, ale widocznie ludzie to robią. 

Pan W. Wyganowski dodał, że ma okazje obserwować  działkowiczów przy starym 
cmentarzu. Wszystkie odpady, śmieci leżą  wzdłuż  cmentarza do ulicy Chrobrego. Widać  to 
zwłaszcza po weekendzie. 

Przewodniczący zgłosił, że na Osiedlu Chrobrego kilka lamp nie działa. Kolejna  sprawa - 
progi zwalniające na ulicy Osiedle Chrobrego, gdzie jest straszny ruch i zgłaszają  taka 
potrzebę  mieszkańcy. Taki próg przydałby się  też  na ulicy Cmentarnej. 

Przewodniczący dodał  na koniec, że trzeba by było wyrównać  drogę  przy cmentarzu, na 
parkingu, oświetlenie też  trzeba poprawić, bo ciągle są  awarie. 

Pan A. Kot odpowiedział, że droga przy cmentarzu, to działania podjęto i droga została 
poprawiona. Nie da się  tego zrobić  równiarką, bo został  tam zawieziony destrukt z frezowania 
masy asfaltowej, którego się  nie ruszyć. Ubytki, które powstały zostały zasypane kruszywem. 
Oświetlenie funkcjonuje w tej chwili, oświetlony jest cały cmentarz. 

Pan A. Ziemba powiedział  na temat stanu przygotowania cmentarzy - miejsca do handlu 
zostały wylosowane przez handlujących, tak żeby wszystko odbyło się  bez konfliktów i 
zostały wyznaczone nowe miejsca, włączone jest oświetlenie na cmentarzu. Na bieżąco 
wszystkie elementy cmentarza są  czyszczone i sprzątane. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że pierwszy raz odbyło się  spotkanie, gdzie od pięciu lat 
prosiła, poprzedniego prezesa i zarządcę  cmentarza, żeby takie spotkanie się  odbyło. Radna 
pochwaliła pana prezesa i dodała, że handel przy cmentarzu się  odbędzie i podziękowała 
jeszcze za to, że w tym roku nie będzie handlu przy parkingu, co poprawi mieszkańcom 
funkcjonalność  i więcej będzie miejsc na parkingu. 

Radna powiedziała jeszcze, że w końcu będzie ulica Cmentarna od samego dołu aż  po działki. 
Tam nigdy nie było asfaltu i w końcu to będzie. 
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Ad. 6 i 7 

Radny J. Siwek wrócił  do koncepcji zmiany organizacji ruchu w mieście, tj. dróg 
jednokierunkowych na ulicy Popiehiszki i Reymonta. Radny powiedział, że chciałby do tego 
wrócić  na Komisji Bezpieczeństwa. Do tej koncepcji dołożyłby jeszcze ulicę  Piłsudskiego, 
dlatego, że jest mieszkańcem i widzi z góry co się  dzieje, wielki problem na tej ulicy z 
przejazdem. 

Radny dodał  jeszcze apel do mieszkańców, kierowców o uwagę  i zachowanie bezpieczeństwa 
na przejściach dla pieszych. 

Pan A. Kot powiedział, że przejście dla pieszych przy Drawskiej nie działa, ponieważ  
okazało się, że system sterujący oprawami świetlnymi nie zgrywał  się  z samymi oprawami. 
Źle fizycznie zostały podłączone w lampie pewne przewody. Oprawy zostaną  wymienione na 
nowe, z nowym systemem. 

Radny M. Dereń  zgłosił  temat studzienek i ich doczyszczenia przed zimą. Czy zostaną  przed 
zimą  naprawione ubytki w drogach? 

Pan A. Kot odpowiedział, że studzienki czyści na bieżąco we własnym zakresie, zwłaszcza w 
tych miejscach Sportowa, Żeromskiego, gdzie jest duże nagromadzenie wód opadowych. 
Dodatkowy czyszczone są  też  syfony zamontowane przy tych studzienkach. 

Załatane będą  ubytki na ulicy Katowickiej i na Reymonta. 

Radna B. Bujak powiedziała, że sygnalizacja świetlna psuje się  bardzo często. Jaki jest 
termin realizacji kolektora sanitarnego na Sportowej? Jak wygląda przygotowanie do 
zimowego utrzymania dróg? 

Pan A. Kot odpowiedział, że już  dwu czy trzykrotnie dzwonił  do właściciela drogi i uzyskał  
informację, że światła zostaną  wymienione na ledowe, wrócą  lewoskręty na czterech i cały 
system sterowania jest zmieniany. 

Kierownik powiedział, że nie pamięta terminu realizacji kolektora, ale wykonawca wczoraj 
wszedł  na roboty. 

Jeżeli chodzi o przygotowanie do zimy, to jest oferta ZUK na zimowe utrzymanie dróg. 

Pan A. Ziemba dodał, że od miesiąca września zostały podjęte działania w celu 
przygotowania się  do akcji zima. Sprzęt został  przejrzany, przeglądnięty i naprawiony. 

Radna I. Markiewicz zapytała czy w studium planowana jest obwodnica między Połczyńską  
a drogą  koło Intermarche? 

Pani E. Nikipierowicz odpowiedziała, że jeżeli chodzi o studium to pozostała obwodnica z 
2005 roku. 

Pan A. Kot dodał, że ta obwodnica nie biegnie na przedłużeniu ulicy Dobrej, tylko przed 
zajazdem Wiktor, jako przedłużenie końca ogródków działkowych po stronic lewej. 
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Protokołowała 
1 

M. Tsz€ziJk 

Wiceprzewodnicząca Rady 

Ania 

L 

a 

Natomiast jeżeli chodzi o ulicę  Dobrą, to jest tam nieformalny wyjazd do ulicy Kombatantów 
Polskich, ale to jest na terenie prywatnym i na terenie gminy wiejskiej. Miasto nie ma tam 

żadnych terenów. 

Radna I. Markiewicz powiedziała, że na komisji usłyszała od pana Burmistrza, że taka 
obwodnica jest planowana. 

Radna poprosiła o wyrównanie ulicy Dobrej. 

Pan kierownik A. Kot obiecał, że zostanie to zrobione. 

Radna J. Kondracka - powiedziała, że jest za wprowadzeniem ruchu jednokierunkowego na 
ulicach Popiełuszki i Reymonta. Radna powiedziała, że na ostatniej Komisji Oświaty złożyła 
wniosek do budżetu na 2024 rok. Tego wniosku nie ma w piśmie pana Burmistrza. 

Ad. 7 

Przewodnicząca A. Szafrańska o godz. 12:43 ogłosiła, że sesja została zakończona. 

Integralną  częścią  protokołu jest nagranie z sesji, które znajduje się  na stronie internetowej urzędu 
miasta https://www.swidwin.pl/ 
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